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 عنوان الرسالة

خزفيات في الشكلي التنوع  
 عباس ماجد

 ملخص الرسالة

 الجماليفة القفي  علفى والتعفر  عنهفا والكشف ( عباس ماجد) خزفيات في الشكلي التنوع على الضوء لتسلط الدراسة هذه جاءت
 ماجفد) خزفيفات ففي الشكلي التنوع مظاهر على تركزت التي بحثها مشكلة الباحثة فيه واستعرضت .الشكلي التنوع من المنبثقة
( عبفاس ماجفد) خزفيفات ففي الشفكلي التنفوع علفى التعر  وهو بحثها هد  ذلك بعد لتحدد اليه والحاجة أهميته ث  ومن( عباس
 الشفك  مفهفو  فتعرضفت الفى . وتعريفهفا المصفطلحات تحديفد الفى وصفو ا ( 5102 -0991) مفن الممتفد  البحف  حفدود ضمن
,  نشأته:)  عباس ماجد للخزا  الفنية التجربةفضلاا عن  الخز  فن في الشكلي التنوع . الفنية وسياقاته التنوع مفهو  . وبنائيته

 بحثها مجتمع الباحثة حددت وفيه البح  إجراءات الثال  الفص  تضمن حين في (. والتعليمية الفنية ا شتغا  مجا ت,  دراسته
 للعينففة التحليلففي الوصفففي المففنه  معتمففد  أنموذجففاا ( 52)ب تحففددت التففي بحثهففا عينففة الباحثففة اختففارت, خزفيففاا  عمففلاا ( 92)ب

  . تفصيلياا  تحليلاا  العينة تحلي  في(  الملاحظة) البح  بأدا  ومستعينة,  المختار 
. 
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The formal diversity in the Ceramics of Majid Abbas 
(Analytical study) 

Abstract of theses  

This study was to highlight the formal diversity in the Ceramics (Majid Abbas) and the detection and 

identification of aesthetic values emanating from the formal diversity. It reviewed the researcher examined the 

problem of which focused on the diversity formal in the Ceramics (Majid Abbas) and then its importance and 

the need for him to determine after that the goal of her research, which recognize the formal diversity in the 

Ceramics (Majid Abbas) within the limits of research extending from (0991-5102) down to determine the 

terms and definition. It was hit on the concept of shape and Bnaiath. The concept of diversity and artistic 

contexts. Formal diversity in ceramic art as well as the technical experience of the Potter Majid Abbas :( its 

inception, the study, the areas of technical and educational engage). While the third quarter included the 

research procedures and which identified the researcher researched community b (92) in accordance with 

Khozvia, sample examined identified by the researcher chose (52) model certified descriptive analytical 

method for the sample selected, and with the assistance of a tool search (note) in the sample analyzed in 

detail. 

 

 


